



2023 Tunghai University English Play Contest

2023 東海大學英語話劇比賽

一、活動目標

1. 提升學生口說英語的興趣及能力。
2. 提供學生展現英語口說技能的機會。
3. 鼓勵學生於劇本寫作中發揮創意。
4. 增進學生公開演出之信心。

二、比賽規則及注意事項

1. 參加對象: 目前所有就讀東海大學之學生。
2. 參賽隊伍將依英文程度分兩個場次競賽(Track A & Track B)
 - 1) 大一英文學生依班級等級分級 (Track A & Track B)。
 - 2) 非大一英文學生將參加 Track-A 場次。
3. 每組參賽隊伍必須有一名英語中心老師擔任指導老師。
4. 每組參賽隊伍限 **4 至 6 人**，於 **5/1(週一) - 5/15 (週一)**期間繳交填妥之報名表及完整劇本；逾期概不受理。
5. 繳交劇本將由英語中心老師依繳交順序審核，**及早繳交及優質原創**之劇本將有助於入選參賽。劇本涉及暴力、粗鄙言語、情色等不當內容者，將拒絕受理。
6. 兩個場次共計 **16 組**參賽隊伍：**5/23 (週二) (Track A) & 5/25 (週四) (Track B)**。每場次名額 **8 組**，由英語中心評審老師選出 **3 隊**優勝者。
7. 將於 **5/16 (週二)**在英語中心網站公告 **16 組**參賽隊伍名單。
8. 話劇表演時間須控制在 **7-10 分鐘**內，包括佈置、表演及退場 (台上時間上限為 **10 分鐘**)。總計時間多出 **30 秒**者，將可能喪失入選前三名優勝隊伍之機會。
9. 所有參賽隊伍必須在規定時間內報到，**遲到者將被取消資格**。
10. 兩場比賽皆有現場抽獎活動，竭誠歡迎東海教職員生蒞臨觀賞。

三、重要日期

1. 報名與繳交劇本：**5/1 (週一) — 5/15 (週一)** (第 12-14 週)
2. 公告參賽隊伍：**5/16 (週二)** (第 14 週)
3. 比賽：**5/23 (週二) (Track A) & 5/25 (週四) (Track B)** (第 15 週)

比賽場次	日期與時間	地點	比賽報到時間
Track-A Groups	5/23 (週二) 19:00-21:00	LAN 007	18:20-18:50
Track-B Groups	5/25 (週四) 19:00-21:00	LAN 007	18:20-18:50



2023 Tunghai University English Play Contest

2023 東海大學英語話劇比賽

四、評分標準

評 分 項 目	百 分 比 (%)
語文 (Language)	30%
舞台表演 (Presentation)	30%
劇本內容及創意 (Content & Creativity)	30%
服裝及道具 (Costume & Props)	10%
總分 (Total)	100%

五、獎勵方式

第一名 獎金新台幣 4,000 元及獎狀壹紙

第二名 獎金新台幣 3,000 元及獎狀壹紙

第三名 獎金新台幣 2,000 元及獎狀壹紙

參賽獎 獎金新台幣 1,000 元及獎狀壹紙

* 所有話劇表演都將現場錄影，並上傳至東海大學英語中心 Youtube 頻道及 Facebook 網頁。

六、報名方式

1. 請於 5/1(週一) - 5/15(週一)填寫並提交完整申請表及劇本至
<https://form2.thu.edu.tw/1653141>
2. Track-A 參賽隊伍，請在 5/23(週二) 18:20-18:50 期間至 LAN 007 報到。
3. Track-B 參賽隊伍，請在 5/25 (週四) 18:20-18:50 期間至 LAN 007 報到。

七、聯絡人

東海大學英語中心

聯絡電話:04-23590121 ext. 31900

E-mail: elc@thu.edu.tw

八、主辦及補助單位

1. 東海大學英語中心
2. 東海大學高等教育深耕計畫



備註:其他相關資訊，請參閱東海大學英語中心網頁: <https://ithu.tw/elcplay>
欲瀏覽歷年話劇比賽優勝隊伍演出影片者，請參閱東海大學英語中心網頁。



2023 Tunghai University English Play Contest

Rules and Guidelines

I. Objectives

1. To enhance students' interest and ability in speaking English.
2. To provide students with an opportunity to show their English-speaking skills.
3. To encourage students to express their creativity in play script writing.
4. To increase students' confidence in performing in front of an audience.

II. Rules

1. This contest is open to all current Tunghai students.
2. The contest will be divided into 2 levels (**Track A & Track B**):
 - 1) FENM students will be based on the level of their FENM classes (Track A & Track B).
 - 2) Groups of non-FENM students shall be placed in the Track-A contest.
3. Each group must have the endorsement/supervision of an ELC teacher.
4. Each group must have **4–6** students and sign up for the contest with a complete copy of the play script during **May 1 (Mon) - May 15 (Mon)**. Any late submissions will not be accepted.
5. Submitted play scripts will be reviewed by ELC teachers based on a **first-come-first-served** basis. **Early submission** and **quality original composition** of the play script will be in favor of the group to be admitted to the contest. Plays with vulgar language and obscene content will be rejected.
6. There will be 16 plays over two evenings: **May 23 (Tue) (Track A) & May 25 (Thu) (Track B)**. Each contest allows for 8 groups and will result in 3 winning groups.
7. The 16 groups admitted to the play contest shall be announced on the ELC website on **May 16 (Tue)**.
8. Plays must be **7-10 minutes long, including set-up, performance, and clean-up (a maximum of 10 minutes on stage)**. Those who exceed more than 30 seconds will jeopardize their chances of winning the top three prizes.
9. All admitted groups have to sign in on the contest evening according to the officially announced sign-in schedule. **Those who fail to do so will be disqualified.**
10. There will be a **prize drawing** to give out small gifts to the lucky audience during the two contests. THU faculty, staff, and students are cordially invited to enjoy students' performance.

III. Important Dates

1. Sign-up and play submission: **May 1 (Mon) - May 15 (Mon)** (Weeks 12-14)
2. Announcement of admitted groups: **May 16 (Tue)** (Week 14)
3. Contest: **May 23 (Tue)** (Track A) & **May 25 (Thu)** (Track B) (Week 15)

Contest	Date and Time	Location	Time to Report to the Contest
Track-A Groups	May 23 (Tue) 19:00-21:00	LAN 007	18:20-18:50
Track-B Groups	May 25 (Thu) 19:00-21:00	LAN 007	18:20-18:50

2023 Tunghai University English Play Contest

Rules and Guidelines

IV. Judging Criteria

Judging Categories	Percentage
Content, creativity, originality	30%
Language	30%
Presentation, delivery (acting, voice projection, etc.)	30%
Props, costumes, etc.	10%
Total	100%

V. Awards

First Place	NT\$4,000/group & a certificate
Second Place	NT\$3,000/group & a certificate
Third Place	NT\$2,000/group & a certificate
Participation Award	NT\$1,000/group & a certificate

* All performances will be recorded and uploaded on ELC's YouTube Channel and Facebook fan page.

VI. When and How

1. Sign up and submit the completed application form with the play script during May 1 (Mon) - May 15 (Mon): <https://form2.thu.edu.tw/1653141>
2. Sign in at LAN 007 during 18:20-18:50 on May 23 (Tue) (Track-A groups).
3. Sign in at LAN 007 during 18:20-18:50 on May 25 (Thu) (Track-B groups).

VII. Contact Information

英語中心 The English Language Center
TEL: 04-23590121*31900
Email: elc@thu.edu.tw

VIII. Organizer & Sponsor

1. The English Language Center
2. Tunghai Higher Education Sprout Project



Note: For more information, please visit the ELC web page: <https://ithu.tw/elcplay>
(Videos of the winning groups in previous years can also be viewed here.)